
El director general de Medi Ambient de la Comissió europea es compromet a vigilar el procés d’avaluació d’impacte ambiental de les prospeccions petrolieres

El president del Consell Insular d’Eivissa, Vicent Serra, i el president del Consell Insular de
Formentera, Jaume Ferrer, s’han reunit avui a Brussel·les amb el Director General de Medi
Ambient de la Comissió Europea, Karl Falkenberg, per tractar el tema de les prospeccions
petrolieres al Golf de València i el litoral oest de les Illes Pitiüses.

  

A la reunió hi han assistit també la consellera de Medi Ambient del Consell Insular d’Eivissa
Pepa Costa; el conseller de Presidència, Hisenda i Territori de Formentera, Bartomeu
Escandell; la coordinadora del Secretariat de l’Aliança Mar Blava, Sara Pizzinato; un
representant de l’organització ecologista Oceana a Brussel·les, Nicolas Fournier, i el tècnic de
Medi Ambient del Consell Insular d’Eivissa Jaume Estarellas. També hi ha assistit
l’eurodiputada Rosa Estaràs, acompanyada de membres del seu gabinet.

Per la seua banda, el Director General de Medi Ambient ha estat acompanyat de dos tècnics
del seu departament. Després d’una introducció realitzada pels presidents del Consell Insular
d’Eivissa i de Formentera, han intervingut els tècnics d’Oceana, Mar Blava i el Consell Insular,
que han exposat els riscos mediambientals d’aquestes prospeccions i han aportat
documentació tècnica.

La representació d’Eivissa i Formentera ha demanat la paralització del projecte i que es presti,
per part de la Comissió Europea, especial atenció a la tramitació de la declaració d’impacte
ambiental. El director general s’ha compromès a contrastar tota la documentació que han
aportat les institucions locals amb la que es remeti per part dels ministeris. Així mateix,
Falkenberg ha considerat que, donat que el procés encara no ha finalitzat, la petició de les
autoritats de les illes s’ha realitzat en el moment més adequat.

Falkenberg ha manifestat que no està d’acord amb què l’Avaluació d’Impacte Ambiental sigui
parcial i es faci només en cada moment del procés, sinó que considera que s’ha d’avaluar
l’impacte de totes les fases juntes, enlloc de fer-ho per separat com s’ha previst inicialment.
Falkenberg ha manifestat que aquesta forma d’analitzar l’impacte de forma global pot acabar
aconsellant l’alternativa zero (no intervenir). Precisament, el fet d’ampliar l’Estudi d’Impacte
Ambiental a totes les fases del projecte i tenir en compte l’alternativa zero són les principals
peticions que va presentar el Consell Insular d’Eivissa en el seu escrit davant el Ministeri
d’Indústria i Turisme. 

Els representants de les institucions pitiüses i les organitzacions ecologistes han agraït l’atenció
i feina del director general i han reiterat la seua petició d’una cita amb el Comissari Europeu de
la matèria. També s’ha agraït a l’eurodiputada Rosa Estaràs i al seu gabinet la tramitació i
agilització d’aquesta cita.
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El president del Consell Insular d’Eivissa, Vicent Serra, s’ha mostrat satisfet dels compromisos
adquirits per la Direcció General de Medi Ambient. “Han manifestat que estaran molt damunt de
la tramitació administrativa i ambiental del procés d’avaluació d’impacte ambiental, que és allà
on podem actuar, i per la nostra banda seguirem treballant per intentar evitar aquestes
prospeccions que poden afectar greument el nostre medi ambient i la nostra economia”.
Per la seua banda, el president del Consell de Formentera, Jaume Ferrer, ha valorat de forma
positiva la reunió mantinguda i ha manifestat “que tot i el compromís adquirit per part del
Director General de vetllar pel compliment estricte de la tramitació ambiental per part del
govern espanyol, s'ha de continuar treballant en el sentit de demostrar els greus perjudicis que
aquestes prospeccions poden ocasionar sobre el medi ambient i l'economia de les nostres illes,
fent especial èmfasi en les catastròfiques repercussions que aquestes prospeccions poden
causar sobre les praderies de posidònia oceànica declarades patrimoni de la humanitat per part
de la UNESCO”.
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